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Acta del Consell de Departament de Ciències Agràries i del Medi Natural 

Número de la sessió: 100 

Data: dijous, 21 de febrer de 2019 

Hora: 12 h 

Lloc:  seminari TC1226DS 

 

 

Assisteixen: 

Arbona Mengual, Vicent 

Camañes Querol, Gemma 

Cerezo García, Miguel 

Dolz Tena, Santiago 

Fernández Crespo, Emma 

Gamir Felip, Jordi 

García Agustín, Pilar 

González Guzmán, Miguel 

Hurtado Ruiz, Mónica 

Jaques Miret, Josep Anton 

Llorens Vilarrocha, Eugenio 

Pastor Fuentes, M. Victoria 

Pérez Clemente, Rosa María 

Rambla Nebot, José Luis 

Roselló Ripollés, Salvador 

Vicedo Jover, Begonya 

 

 

Excusen l’absència: 
Alfaro Fernández, Ana Olvido 

Flors Herrero, Víctor 

Sánchez Bel, Paloma 

 

 

Ordre del dia: 

 

1. Lectura i aprovació, si escau, de les actes de les sessions anteriors. 

 

S’enceta la sessió i en aquest punt s’aproven les dues actes dels consells anteriors: 98 i 

99, aquesta última a condició de realitzar una esmena menor que sol·licita la professora 

Pilar García, en concret l’eliminació de la referència a les persones que van votar a favor 

de la inclusió del laboratori de quarantena microbiològica de nivell P2 dins del paquet de 

necessitats d’espai del Departament. 

 

2. Informe de la Direcció i dels representants del Departament en les diferents 

comissions. 

 

El professor Miguel Cerezo indica que s’ha obert el termini per a sol·licitar finançament 

per a invitar ponents per a realitzar xarrades i/o seminaris en les assignatures del grau, les 
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sol·licituds han d’adreçar-se al secretari del Departament, el professor Vicent Arbona, 

abans del pròxim dia 8 de març. 

 

Informa de la visita del vicerector Rafael Mayo i de José Roger per a fer-nos una proposta 

d’espai. Explica que, segons la proposta de José Roger, es remodelaria la planta 0 i s’hi 

habilitaria un espai diàfan de més de 88 m2 on s’ubicaria l’equipament ja present (cambra 

de cultiu visitable, cambra més petita del grup de Víctor Flors, els dos liofilitzadors, 

l’equip d’immersió temporal del grup d’Aurelio Gómez, i la cambra freda que actualment 

està sense funcionament) i, a més a més, tot l’equipament que desitjarem baixar. La 

Direcció proposa que baix vagen les cambres de cultiu i l’speed vac i que el laboratori 

comú de la segona planta es condicione per al microscopi, l’olfactòmetre, la càmera 

hiperespectral, l’HPLC, la qPCR, el nanodrop, l’equip de fotodocumentació i el lector de 

plaques. 

 

Informa del projecte de finançament per a dotar de material inventariable els laboratoris 

docents. En concret, s’han sol·licitat dos espectrofotòmetres, tres lupes binoculars, tres 

balances i tres jocs de pipetes automàtiques, tot per un import total de 5.800 euros.  

 

S’informa també del canvi de representació en la Comissió de Titulació del grau en 

Infermeria que ara és el professor Vicent Arbona. 

 

S’informa també que el nom del programa de doctorat específic del Departament és 

Ciències Agràries i del Medi Natural. Entre les mesures per a poder acceptar una tesi 

realitzada per compendi d’articles, s’exigirà almenys dos articles publicats en revistes 

dins de Q1 o Q2.  

 

El professor Miguel Cerezo esmenta una conversa amb Jesús Lancis sobre els projectes 

sota l’article 83. La intenció és que en març o abril tots els articles 83 caducats passen a 

una línia 0 per a poder emprar aquests diners en despeses de material fungible, 

contractació de personal, etc. Però no per a complements salarials. Aurelio i Jordi 

comenten que, després de posar-se en contacte amb l’OCIT, la contractació també està 

paralitzada fins a nova ordre. 

 

La professora Begonya Vicedo comenta la situació del microscopi del Departament. 

Aquest està descatalogat i l’empresa (Izasa SA) no se’n fa responsable.  

 

CEP celebrada el 28 de gener de 2019 

 

Vicerectorat d’Ordenació Acadèmica i Professorat 

 

- Informa que no se sap res de les 46 places que la UPV cedia a l’UJI.  

 

- La sentència de les places de CU recorregudes ha resultat, com s’esperava, 

negativa. 

 

- S’informa que arran dels problemes en la concessió de sabàtics de l’anterior 

convocatòria, s’ha elaborat una normativa per a seleccionar noves peticions, erçn 

cas que hi haguera una demanda que excedira a l’oferta. 
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- Es modifica la normativa perquè en la sol·licitud i reconeixement de sexennis es 

tinguen en compte les baixes.  

 

- S’aprova el calendari acadèmic, el qual és similar al de l’any passat. 

 

- S’aprova el document d’organització del curs, i es deixa pendent com es faran les 

negociacions de necessitats docents, ja que encara no hi ha notícies del conveni 

col·lectiu. 

 

 

- Vicerectorat d’Estudis i Docència 

 

- La vicerectora d’estudis Isabel García informà que no hi havia notícies sobre els 

títols nous. 

 

- S’actualitzen les taules de reconeixements per a incloure-hi els FP superiors. 

 

- S’ha modificat la fórmula amb la qual es calcula el finançament de màsters i graus 

per a adequar-la a la baixada de les taxes acadèmiques.  

 

- Es presentà la memòria del pla d’estudis del grau en Ciències de l’Activitat Física 

i l’Esport, el qual no s’adscriurà a la Facultat de Ciències de la Salut, sinó a la 

Facultat de Ciències Socials perquè no afecten les mancances de personal a temps 

complet a l’acreditació per l’ANECA. 

 

- Es modifica la normativa de permanència en graus i màster i s’hi inclouen els 

estudis de doctorat.  

 

- S’avalua el model educatiu de l’UJI, la qual cosa es fa cada tres anys, s’hi han 

eliminat comissions internes i externes per a alleugerir el procés.  

 

 

- Vicerectorat d’Estudiants 

 

- Des del Vicerectorat d’Estudiants s’anuncien més beques de menjador i més 

beques per a realitzar estades a l’estranger.  

 

Informa també de la reunió amb Ximo Gual del 21 de febrer de 2019 

 

1. Document d’organització del curs docent. Ja s’han reunit les universitats i estan a 

l’espera que Conselleria els convoque per a discutir el que s’ha presentat. Hi ha 

discrepàncies entre universitats pel que fa a la modificació en la dedicació docent, 

i sobre com encetar el protocol de descontractació de professorat associat que ha 

deixat de ser necessari, l’UJI ja compta amb aquest protocol. 

  

Tal com s’ha anunciat en la CEP, no s’han pronunciat encara sobre les 46 places 

que cedeix la UPV a l’UJI. 

 

2. Document de carrera docent i investigadora. 
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- Els RyC poden optar a plaça de TU, no només a PCD com fins ara. 

 

- El Pla de Plurilingüisme fa marxa enrere i no cal disposar dels requisits 

lingüístics (C1 de valencià i B2 d’anglès) per a poder accedir a una plaça 

docent a l’UJI. No obstant això, l’adjudicatari o adjudicatària de la plaça 

adquireix el compromís d’obtenir-los en un període de cinc anys. 

 

- S’elimina la ràtio de professorat que condicionava l’accés a una plaça de 

catedràtic per àrees.  

 

- S’intenta consolidar els PICD que queden (figures investigadores de 

quatre anys de contracte), per la qual cosa han establert uns requisits: 

 

+ Acreditació a PCD o TU. 

+ Acreditar almenys vuit anys d’activitat a l’UJI. 

+ Justificar en l’àrea de coneixement la necessitat docent futura, amb 

una previsió de cinc anys. 

 

En aquest punt, s’inicia un debat sobre els crèdits d’Infermeria, els quals que provocaran 

la convocatòria de places de professorat en el nostre Departament. El professor Vicent 

Arbona informa que va preguntar sobre aquest assumpte en la Comissió de Titulació 

d’Infermeria que va tenir lloc el passat 18 de febrer de 2019, i li van comentar que la 

situació era la mateixa que l’any passat. De banda del Vicerectorat no sembla que hi haja 

tampoc cap canvi al respecte. 

 

El professor Salvador Roselló informa que el grau en Enginyeria Agroalimentària i del 

Medi Rural ha patit una reducció dels crèdits a 304. El professor Aurelio Gómez comenta 

que hi ha una reducció en els crèdits de la titulació i que no obtenim cap suport de 

l’Escola, la Direcció de la qual ens critica l’inici d’accions per a millorar la situació del 

grau o inclús aquelles destinades a explorar alternatives. 

 

La professora Pilar García proposa que es comente en la Junta de Centre la situació 

desastrosa del grau en Agroalimentària i que ens queixem de la manca de suport per part 

de l’Escola. El professor Aurelio Gómez indica que les previsions de matriculació no són 

realistes i això afecta el nombre de crèdits i a l’assignació de grups. Podria arribar a donar-

se la situació que un ajudant haja d’impartir quatre o cinc assignatures diferents a sis 

crèdits cadascuna per a cobrir una dedicació de 24 crèdits.  

 

El professor Salvador Roselló informa que Arquitectura Tècnica imparteix 190 crèdits 

perquè s’ha incrementat la compartició d’assignatures amb Enginyeria, no seria gens 

desgavellat que això arribara a passar al nostre grau. 

 

CID celebrada el 30 de gener de 2019. 

 

Informe de l’Escola de Doctorat: 

 

Mercè Correa informa que s’ha remodelat la sala de tesi i l’han batejada Vicent Martínez 

Guzmán. 
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Junt amb la Biblioteca i Sistema de protecció de dades treballen en un sistema per a 

investigar el plagi en tesis doctorals, semblant al Turnitin. El procés d’avaluació de la 

qualitat i el dipòsit es tramitarà electrònicament; es treballa junt amb el Servei 

d’Informàtica. 

 

Estan en procés de reacreditació de títols, programes propis de l’UJI. L’AVAP comunica 

que el 21 de febrer vindran els avaluadors externs. Per al Programa de Ciències, 

l’autoinforme de renovació d’acreditació ha d’estar per al 31 de gener de 2019. L’informe 

definitiu de renovació d’acreditació per l’AVAP s’espera en abril de 2019. 

 

S’aprova l’oferta d’enguany de places de doctorat. Es preveu la baixada de 349 a 291 

places respecte de l’any passat, justificat per dues raons: d’acord amb les recomanacions 

de l’AVAP, Història i Estudis Contemporanis, ha baixat tres places, i en Llengües s’ha 

suggerit una reducció de 40 a 25 places. En el programa de Ciències Biomèdiques i Salut, 

de 40 a 20 places. Un programa europeu oferia 20 places i enguany es queda inactiu. 

 

Es presenta i s’aprova el calendari acadèmic de doctorat per al curs 2019-20. Important: 

preinscripció de l’1 de juny al 15 de setembre de 2019; notificació d’admissió el 31 

d’octubre i la matrícula comença des del 31 d’octubre fins al 10 de novembre. La jornada 

d’acollida està programada per al 14 de novembre. Jesús Lancis informa que es treballa 

perquè la convocatòria d’ajudes predoctorals isca en maig i que puga sol·licitar-la 

l’estudiantat de màster, per a evitar el buit entre la finalització del mateix i l’admissió en 

un programa de doctorat.  

 

 

Vicerectorat d’Investigació i Transferència: 

 

Jesús Lancis informa que s’han incorporat set investigadors RyC en 2017 i en gener de 

2019 del programa GenT i tres GenT doctors amb experiència internacional. En les 

setmanes vinents es publicarà l’oferta de places Beatriz Galindo, convocatòria de tres 

places, perquè es puguen presentar les candidatures. Compleixen els requisits Medicina, 

Comunicació Audiovisual i Economia. 

 

És imminent la publicació de la convocatòria de procediment i termini de presentació de 

sol·licituds per a l’obtenció de l’I3. El Govern destina un 15% de reserva de places d’OPO 

per als RyC. Qualsevol investigador o investigadora podrà demanar la certificació I3, es 

demana tenir l’acreditació de contractat doctor i un mínim de trajectòria postdoctoral. 

 

S’ha tingut la primera reunió i s’ha sol·licitat l’adhesió a l’estratègia HRS4R de recursos 

humans per a la investigació i així obtenir l’acreditació. HRS4R, la carta europea estableix 

una sèrie de principis, els quals asseguren uns mínims de les condicions laborals i 

perspectiva professionals per als investigadors i investigadores, l’UJI ha d’adaptar la seua 

normativa a les indicacions i suggeriments de la UE. El fet de no aconseguir aquesta 

acreditació podria limitar l’accés a finançament europeu del tipus H2020. 

 

El 25 de febrer serà el Consell de Govern, el 26 de febrer es podran publicar algunes de 

les actuacions del Pla de Promoció de la Investigació, s’acurtarà el termini alguna setmana 

per a qui tinga planificades accions 1.1 projectes i accions 3.2 postdoctorals, les quals 

requereixen una avaluació externa.  
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El Pla propi de Promoció de la Investigació inclou una sèrie de novetats per a la 

convocatòria 2019: 1) promoció de la interdisciplinarietat, foment de sinergies entre els 

diferents grups de recerca, generar aliances i crear grups amb una massa crítica suficient 

per a accedir a convocatòries amb major probabilitat d’èxit i millorar la captació de 

recursos externs. L’avaluació dels projectes del Pla propi la duran a terme els mateixos 

panells que els del Pla Nacional, com a proofing; també és més barata l’ANEP que 

l’AGAUR; 2) suport al personal investigador de recent incorporació, s’exigirà a l’IP de 

la modalitat A que siguen membres de la comunitat universitària, que no puguen demanar 

projectes a les convocatòries de la Generalitat, com AJD, etc. No tenen possibilitat de 

tenir carrera acadèmica i permetre’ls la direcció de projectes, no vincular l’edat física, 

sinó el tipus de contracte. El retall econòmic serà inferior per a la modalitat A que per a 

sèniors. 

 

Es pretén estimular la recerca en l’àmbit de la biomedicina i salut, i s’enceta el programa 

UJISABIO, a imatge del programa FISABIO.  

 

Desapareix la convocatòria de grups d’alt rendiment (GAR), els fons derivats s’adreçaran 

a enfortir el finançament de projectes precompetitius que, tot i haver rebut una bona 

valoració científica, no han tingut finançament.  

 

Jesús informa que han canviat les àrees d’avaluació de l’ANEP. El compromís és que el 

mes de març, el nou document de carrera docent i investigadora reflectirà tots els canvis 

derivats de la incorporació de nou personal investigador de les diferents convocatòries. 

 

Jesús Lancis proposa Carles Hernández com a membre de la Comissió de Seguiment del 

Registre de Grups de Recerca, i en substitució de Vicent Palmer, es proposa María José 

Aramburu. 

 

Parc Científic Espaitec: 

 

Programa Institucional d’Emprenedoria adreçat a la comunitat universitària, pensat per a 

estudiantat o graduats i graduades recents (màster o graduat). S’estén d’octubre a juliol, i 

es mou junt amb la Càtedra Increa, no està pensat per a professorat, però podrien també 

participar-hi. En la primera edició, de 15 projectes que començaren, sols cinc van 

finalitzar i van poder crear una empresa (Greenflight i Foodration4all, un doctorat en 

Tecnologies Industrials i Materials i tres alumnes d’Enginyeria en Disseny Industrial i 

Desenvolupament de Productes, respectivament). En la segona edició hi ha un total de 17 

projectes inicials. 

 

Es presenta el portal Innova que va encetar la FUE, http://innova.uji.es, el qual aspira ser 

l’aparador de l’oferta de transferència de l’UJI. L’objectiu és apropar l’oferta tecnològica 

a les empreses, està en procés de construcció. Encara en format de pilot, però s’hi poden 

introduir ofertes. 

 

Informe anual: 

 

Ismael informa sobre la situació del Registre de Grups de Recerca de l’any 2018, des del 

darrer informe de juliol de 2017, hi ha hagut set baixes per jubilació del coordinador o 

coordinadora (tres), fusió per grups (dos) i en un nou grup (dos), amb pèrdua d’identitat 

dels grups. Altes (sis), per tant hi ha 174 grups de recerca al Registre. 

http://innova.uji.es/
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3. Aprovació de sol·licituds de veniae docendi per al curs 2019-20. 

 

Sol·liciten veniae docendi per al curs 2019-20 els investigadors Miguel González 

Guzmán i José Luis Rambla Nebot amb vuit crèdits, Carlos de Ollas, amb 5,3 crèdits, 

Emma Fernández Crespo, amb nou crèdits, Jordi Gamir Felip i Eugenio Llorens 

Vilarrocha, amb vuit crèdits i Neus Sanmartín Martínez, amb 2,4 crèdits. 

 

4. Discussió i aprovació, si escau, del pressupost per a llibres per a l'any 2019. 

 

S’aprova per assentiment. 

 

5. Hivernacles 

 

El professor Miguel Cerezo comenta que Pilar Troncho, a la vista de l’èxit amb 

l’estudiantat d’FP de l’any passat, enguany tornarà a sol·licitar-ne.  

 

Segueix i indica que abans del 10 de març s’han de fer les reserves per a l’hivernacle.  

 

El professor Aurelio Gómez comenta que, junt amb la resta de problemes que es generen 

al voltant dels projectes d’article 83, en l’UG7 han tingut alguns problemes amb el càrrec 

de les despeses dels hivernacles.  

 

6. Assumptes de tràmit 

 

Dins d’aquest bloc, es presenta la documentació per a la plaça a CU de Salvador Roselló. 

S’hi indica que les places ixen sense el requisit lingüístic. 

 

A col·lació, la professora Pilar García pregunta la relació de llocs de treball en referència 

a les places de TU a les quals opten els professors Gemma Camañes i Vicent Arbona. 

S’informa que encara no s’ha resolt res i que no s’ha sol·licitat encara l’elaboració de 

perfils. 

 

S’informa també d’un pressupost per a la reparació d’una lupa binocular. 

 

7. Torn obert de paraules 

 

El professor Aurelio sol·licita que en el proper Consell de Departament es tracte el tema 

de les àrees minoritàries. La Direcció recull aquesta sol·licitud i acorda incloure un punt 

específic en l’ordre del dia del Consell vinent. 

 


